In leaked audio, ex-Israeli military intel chief justifies killing tens of thousands in Gaza -'they need a Nakba once in a while' – Mondoweiss - 20.08.2025

https://mondoweiss.net/2025/08/in-leaked-audio-ex-israeli-military-intel-chief-justifies-killing-tens-of-thousands-in-gaza-they-need-a-nakba-once-in-a-while/

In leaked comments that were aired on Channel 12, Israel's most-watched mainstream news channel, Israel's former head of the Military Intelligence Directorate, Maj. Gen. (res.) Aharon Haliva has become the latest member of the Israeli establishment to make the case that it is necessary that Israel carry out a genocide in Gaza.

"The fact that there are already 50,000 killed in Gaza is necessary and required for future generations. OK, you humiliated, slaughtered, murdered – all of that is true. The price, as I already said before the war, for everything that happened on the 7th of October [is that] for every one [Israeli killed] on October 7, 50 Palestinians need to die," Haliva says in the leak. "It doesn't matter now [whether it's] children, I'm not speaking from revenge, I'm speaking about it as a message for the coming generations, there is no choice – they need a Nakba once in a while in order to feel the price. There is no choice, in this crazy neighborhood".

Although it is not dated, the leak is presumably from late March this year, since Haliva refers to "the fact that there are already 50,000 killed in Gaza". Haliva had held the second highest rank in the Israeli military in a unit that works alongside the Shin Bet and is responsible for making future risk assessments. Haliva resigned from his role a year ago, in response to the monumental intelligence failure on October 7, 2023. He was the first senior leader to resign, and others would follow.

There is much to unpack in this brief paragraph from his longer conversation with an unnamed interlocutor. In it, Haliva not only admits to the policy which demonstrates the intent of Israel's ongoing genocide in Gaza, but also reflects the deeply racist mindset widely held in Israeli society which justifies it.

Genocidal doctrine

В просочившейся аудиозаписи бывший глава израильской военной разведки оправдывает убийство десятков тысяч людей в Газе: «Время от времени им нужна Накба» – Мондовайс - 20.08.2025

https://mondoweiss.net/2025/08/in-leaked-audio-ex-israeli-military-intel-chief-justifies-killing-tens-ofthousands-in-gaza-they-need-a-nakba-once-in-a-while/

В просочившихся комментариях, которые были переданы в эфир12 канал, самого популярного новостного канала Израиля, бывший глава Главного управления военной разведки Израиля, генерал-майор (в отставке) Аарон Халива стал последним представителем израильского истеблишмента, выдвинувшим аргумент о необходимости осуществления Израилем геноцида в секторе Газа.

«Тот факт, что в Газе уже убито 50 000 человек, необходим и необходим для будущих поколений. Хорошо, вас унижали, убивали, убивали — всё это правда. Цена, как я уже говорил до войны, за всё...

что произошло 7-гой«Октября [заключается в том, что] за каждого [убитого израильтянина] 7 октября должны умереть 50 палестинцев», — говорит Халива в утечке. «Сейчас неважно, дети ли это, я говорю не из мести, я говорю об этом как послание будущим поколениям, выбора нет».

– им нужна Накба время от времени, чтобы почувствовать цену. В этом безумном районе выбора нет».

Хотя дата не указана, утечка, предположительно, относится к концу марта этого года, поскольку Халива ссылается на «тот факт, что в Газе уже убито 50 000 человек». Халива занимал второе по значимости звание в израильской армии в подразделении, которое сотрудничает с Шин-Бет и отвечает за оценку будущих рисков. Халива ушел в отставку год назад в ответ на масштабный провал разведки 7 октября 2023 года. Он был первым высокопоставленным руководителем, ушедшим в отставку, идругие последуют.

В этом кратком абзаце из его продолжительной беседы с неназванным собеседником можно многое разобрать. В нём Халива не только признаёт политику, демонстрирующую намерение Израиля продолжать геноцид в Газе, но и отражает глубоко расистское мышление, распространённое в израильском обществе и оправдывающее его.

Доктрина геноцида

In the leak, Haliva argues that the 50:1 kill ratio that he claims is "necessary," is something that he had already previously believed *before* the war, in other words it's his general idea of deterrence. That concept already has a name – the Dahiya doctrine, and I have previously written about how this policy set the stage for the current genocide. The doctrine, developed in 2008 by Israeli generals and the Institute for National Security Studies (INSS, a military-security organ connected to Tel Aviv University), takes its name from the destruction of the Dahiya quarter of Beirut in 2006 (the '2nd Lebanon war'), where many families of Hezbollah members lived.

Haliva in fact refers to the Dahiya "lesson" in his talk, saying that Hassan Nasrallah, the late murdered leader of Hezbollah understood the message, but Hamas's Yahiya Sinwar did not.

Haliva:

"[Nasrallah] understood the price of war. He understood that he's not ready for it, and he understood that [Hamas military leader Yahya] Sinwar made a big mistake. Nasrallah lost a son and was in Dahiya in 2006. He remembers the price. Sinwar did not see the price."

It is really odd to hear Haliva say "I'm not speaking from revenge" as he advocates for the mass killing of children and a Nakba. Of course, this is seeking revenge, and it is completely genocidal. But Haliva's tone and his composure on the matter demonstrate that this is not a momentary outburst – it is an articulation of a doctrine of genocide.

Haliva does not explicitly mention the Amalek biblical decree, which calls for eradicating an enemy tribe down to babies and cattle – but his message suggests that idea. The Amalek analogy has been repeated countless times by Israeli leaders, including Prime Minister Netanyahu, and a recent poll shows that two out of three Israelis see Palestinians as its current incarnation, with nearly all of those holding that view also insisting on the phrase "eradicating its memory" as applying to Palestinians today.

Haliva does, however, mention the Bible once in the discussion, in reference to October 7: "In such a tragic event—biblical—and such a catastrophic national disaster, there is enough responsibility to go around."

Haliva's suggestion of a repeated Nakba as a doctrine not only echoes the Dahiya doctrine but also the Israeli maxim of "mowing the lawn" in Gaza. The idea of

В утечке Халива утверждает, что соотношение потерь 50:1, которое он называет «необходимым», — это то, во что он и раньше верил. довойна, другими словами, это его общая идея сдерживания. У этой концепции уже есть название – доктрина Дахия, и яранее писалио том, как эта политика подготовила почву для нынешнего геноцида. Доктрина, разработанная в 2008 году израильскими генералами и Институтом исследований национальной безопасности (INSS, военно-безопасностный орган, связанный с Тель-Авивским университетом), получила своё название в честь уничтожения квартала Дахия.

Бейрут в 2006 году (2006 г.)йЛиванская война»), где проживали многие семьи членов «Хезболлы».

По сути, Халива в своей речи ссылается на «урок» Дахии, говоря, что Хасан Насралла, покойный убитый лидер «Хезболлы», понял послание, а Яхья Синвар из ХАМАСа—нет.

Халива:

«[Насраллах] понимал цену войны. Он понимал, что не готов к ней, и понимал, что [лидер ХАМАС Яхья] Синвар совершил большую ошибку. Насралла потерял сына и был в Дахии в 2006 году. Он помнит цену. Синвар не видел её».

Действительно странно слышать, как Халива говорит: «Я говорю не из мести», выступая за массовое убийство детей и Накбу. Конечно, это месть, и это настоящий геноцид. Но тон Халивы и его хладнокровие показывают, что это не минутная вспышка гнева, а выражение доктрины геноцида.

Халива прямо не упоминает Амалек библейский указ, призывающий к уничтожению вражеского племени вплоть до младенцев и скота, – но его послание предполагает именно эту идею. Аналогия с Амалеком повторялась бесчисленное количество раз израильскими лидерами, включая премьерминистра Нетаньяху, инедавний опроспоказывает, что двое из трех израильтян видят в палестинцах его нынешнее воплощение, причем почти все, кто придерживается этой точки зрения, также настаивают на том, что фраза «искоренение памяти о нем» применима к палестинцам сегодня.

Однако Халива упоминает Библию в ходе обсуждения один раз, в связи с событиями 7 октября: «В таком трагическом событии — библейском — и такой катастрофической национальной катастрофе ответственности хватит на всех».

Предложение Халивы о повторной Накбе как доктрине не только перекликается с доктриной Дахии, но и с израильской максимой «стричь газон» в Газе. Идея

"mowing the lawn" in Gaza has been Israeli jargon for repeated onslaughts, a crass description of deadly ongoing military domination. But the Gaza genocide has also introduced another term – ungrounding. If "mowing the lawn" was the idea in the past, the genocide's practice has been to decimate the lawn altogether and render it unlivable.

'Crazy neighborhood'

Haliva's statement that "there is no choice, in this crazy neighborhood" repeats a very widely accepted Israeli belief, one that has actually been voiced for decades by Israel's former Prime Minister Ehud Barak, who has referred to this same idea as Israel as a "villa in the jungle." Barak, who is often thought of a representative of the Israeli left, used this deeply colonialist, and thus racist, belief becomes a justification for maintaining violent control.

Once in a while, the thinking goes, Israel needs to "go crazy", to show who is the master – but not because *it* is crazy, it is because the natives are. Israeli Defense Minister Moshe Dayan once said that "Israel must be like a mad dog, too dangerous to bother." Variations on this idea have been repeated by Israeli officials time and again. Former Defense Minister Pinhas Lavon, the initiator of the false-flag terror attack on Cairo in 1954, advocated "going crazy" if ever Israel were crossed. During the 2006 war with Lebanon, Prime Minister Ehud Olmert said Palestinians need to understand that "the master of the house has gone mad," while promising "James Bond type operations, bim bam!"

Again, these were not "right-wingers," but centrist, even left-wing, Zionist leaders.

The ongoing Nakba

In response to the leak, Haliva provided Channel 12 with a statement saying among else:

"The leaked recordings were publicized from matters that were discussed in a closed forum, and I can only regret this. Obviously, shrapnels of partial matters, brought forth in this matter, cannot convey the full picture – certainly when we are speaking about complex issues which contain multiple details and are mostly highly classified."

Partial and complex as they may be, Haliva's candid statements about the collective punishment of Gaza join into a growing record of similar statements demonstrating

«стрижка газона» в Газе былаИзраильский жаргон, обозначающий повторяющиеся нападения, грубое описание продолжающегося смертоносного военного господства. Но геноцид в Газе также ввёл другой термин –отсоединение заземленияЕсли в прошлом идея заключалась в «стрижке газона», то практика геноцида заключалась в том, чтобы полностью уничтожить газон и сделать его непригодным для жизни.

«Безумный район»

Заявление Халивы о том, что «в этом сумасшедшем районе нет выбора», повторяет очень широко распространенное израильское убеждение, которое на самом деле десятилетиями озвучивалось бывшим премьер-министром Израиля Эхудом Бараком, который называл эту же идею Израилем «вилла в джунглях.» Барак, которого часто считают представителем израильских левых, использовал это глубоко колонизаторское и, следовательно, расистское убеждение в качестве оправдания для сохранения насильственного контроля.

Время от времени, как считают, Израилю нужно «сходить с ума», чтобы показать, кто здесь хозяин, но не потому, что это безумен, потому что местные жители безумны. Министр обороны Израиля Моше Даян однажды сказал, что «Израиль, должно быть, подобен бешеной собаке, слишком опасной, чтобы с ней связываться». Израильские официальные лица неоднократно повторяли эту идею в разных вариациях. Бывший министр обороны Пинхас Лавон, инициатор ложного теракта в Каире в 1954 году, призывал «сойти с ума», если Израиль когда-либо пересечет границу. Во время войны с Ливаном в 2006 году премьер-министр Эхуд Ольмерт заявил, что палестинцы должны понять, что «хозяин дома сошёл с ума», пообещав при этом «операции в стиле Джеймса Бонда, бим-бам!»

Опять же, это были не «правые», а центристские, даже левые, сионистские лидеры.

Продолжающаяся Накба

В ответ на утечку Халива предоставил 12 каналу заявление, в котором, среди прочего, говорится следующее:

«Утечка записей была сделана на основе обсуждений, проходивших на закрытом форуме, и я могу лишь сожалеть об этом. Очевидно, что фрагменты отдельных фактов, представленных в этом деле, не могут передать полную картину, особенно когда речь идёт о сложных вопросах, содержащих множество деталей и в основном строго засекреченных».

Какими бы частичными и сложными они ни были, откровенные заявления Халивы о коллективном наказании Газы присоединяются к растущему списку подобных заявлений, демонстрирующих

genocidal intent.

Haliva's belief that a Nakba needs to be repeated "once in a while" indeed shows how the Nakba of 1948 is an ongoing, engineered catastrophe, one which Israeli leaders seem to be poised to continue in perpetuity. The Gaza genocide is part of that continuum.

Haliva may have resigned for his intelligence failures and may have acknowledged his technical shortcomings, but it seems that the genocidal vein in Israeli society is too centrally rooted for most people to come to terms with. Thus, the Nakba perpetrators only change names, titles and roles, while the Nakba itself continues.

геноцидные намерения.

Убеждение Халивы в том, что Накба должна повторяться «время от времени», действительно показывает, что Накба 1948 года — это продолжающаяся, спланированная катастрофа, которую израильские лидеры, похоже, готовы продолжать вечно. Геноцид в Газе — часть этого континуума.

Возможно, Халива подал в отставку из-за провалов разведки и признал свои технические недостатки, но, похоже, геноцидная направленность израильского общества слишком глубоко укоренилась в нём, чтобы большинство людей с ней смирились. Поэтому виновники Накбы лишь меняют имена, титулы и роли, в то время как сама Накба продолжается.